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Komora zdravstvenih ustanova Srbije 

Savetovanje  „Zdravstvo – u fokusu“  

 BEZ KOTIZACIJE!!! 

26-28. maj 2021. godine, Vrnjačka Banja  

Poštovani, 

Pozivamo vas da se prijavite za učešće na Savetovanju „Zdravstvo – u fokusu“ koje organizuje 
Komora zdravstvenih ustanova Srbije od  26. do 28.maja u Vrnjačkoj Banji. 

 Dostavljamo Vam agendu sa dodatnim potvrdama učešća i preciziranim temama. Zbog 
specifičnih okolnosti u kojima je pripremano ovo Savetovanje, program je usaglašen nešto kasnije 
nego što je uobičajeno. Do početka skupa ostalo je svega nekoliko dana te vas molimo da se što 
pre prijavite . 

 
Savetovanje će biti održano u formi „hibridnog skupa“ odnosno tako što će jedan deo 

učesnika predavanja pratiti uživo, dok će za ostale biti obezbeđen audio – vizuelni prenos 
konferencije. 

Skup će biti održan uz poštovanje mera u vezi sa epidemiološkom situacijom; učesnici će biti 
podeljeni u grupe, u skladu sa preporukama koje budu važile u trenutku održavanja događaja. 

Očekujemo predavače iz Ministarstva zdravlja, Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje, 
Državne revizorske institucije,  a među temama biće najaktuelnija pitanja koja se tiču organizacionih, 
pravnih i finansijskih aspekata funkcionisanja zdravstvenog sistema. 

Smeštaj učesnika Savetovanja rezervisan je u modernom hotelu u centru Vrnjačke Banje sa 
reprezentativnim konferencijskim prostorom i novim spa wellness centrom po sledećim cenama za 
uslugu punog pansiona: 

Vrsta sobe Tri noćenja Dva noćenja Jedno noćenje 

1/1 soba 19.650 rsd 13.950 rsd 8.250 rsd 

1/2 soba 16.850 rsd 12.250 rsd 7.850 rsd 

Usluga                                 PUN PANSION 

  

Plaćanje se vrši direktno hotelu. 



 
 

Sve informacije  u vezi sa prijavom i smeštajem možete dobiti na 
broj telefona agencije: 063 532 788 ili ptem email adrese 
congresses@bonvoyage.co.rs 

 

Preliminarni program 

 

26. MAJ, SREDA 

9:30 -10:00 REGISTRACIJA UČESNIKA (ISPRED SALA) 

10:00 – 10:30 Pozdravna reč organizatora  

- prof. dr Georgios Konstantinidis, predsednik UO KZUS,  

- Snežana Rašić – Đorđević, sekretar KZUS 

TEMATSKI BLOK: AKTUELNOSTI U SISTEMU ZDRAVSTVENE ZAŠTITE REPUBLIKE SRBIJE 

10:30 – 11:00 prof. dr Ferenc Vicko, državni sekretar, Ministarstvo zdravlja 

11:00 – 11:15 – RFZO – dr Mirjana Uzunović Mako  

TEMATSKI BLOK: DIGITALIZACIJA ZDRAVSTVA 

11:15 – 11:30 – Zorana Bizetić, predstavnik KZUS u Radnoj grupi za program i akcioni plan 

Digitalizacije u zdravstvenom sistemu „Kratak istorijat digitalizacije zdravstva“ 

11:30 – 12:00 -  Dejan Kovačević, savetnik predsednice Vlade Srbije za digitalno zdravstvo 

„Digitalizacija zdravstva: stanje, izazovi i vizija“ 

12:00 – 12:30 – pauza za kafu 

 

TEMA: EDUKACIJE ZA MENADŽMENT U ZDRAVSTVU 

12:30 - 13:00 – Igor Ivić - edukacije za menadžment u zdravstvu; prezentacija programa 

RUČAK 

 

 27.MAJ, ČETVRTAK 

mailto:congresses@bonvoyage.co.rs


 
 

 

10: 00 – 10:30 – Duško Pejović, predsednik DRI „Efikasnost uspostavljanja interne finansijske 

kontrole u zdravstvenim ustanovama“ 

10:30 – 11:00 – Radica Pejčinović Bulajić, Ministarstvo zdravlja „Zdravstveni centri iz Plana 

mreže formirani Odlukama Vlade Republike Srbije a koji su propisani Zakonom o zdravstvenoj 

zaštiti“ 

11:00 – 11:30 kafe pauza 

11:30- 12:00 -  Snežana Trnjaković, Državna revizorska institucija: „Informaciona bezbednost u 

zdravstvenim informacionim sistemima“ 

12:00 – 13:00 –   Branislava Šljivančanin, IPC:   „Specifičnosti obračuna primanja u zdravstvenim 
ustanovama (prekovremeni rad, topli obrok i regres, efekat poreskog oslobođenja, obračun na 
174 sata...)“ 

13:00 – 14:30 – Sednica Upravnog odbora Komore zdravstvenih ustanova Srbije 

Ručak 

28.MAJ, PETAK 

TEMA: POSLOVANJE ZDRAVSTVENIH USTANOVA 

10:30 – 11:15– Branislava Šljivančanin, IPC:  „Novine i aktuelnosti bitne za poslovanje 
zdravstvenih ustanova (elektronsko fakturisanje, arhiviranje, fiskalizacija, najavljene novine 
Zakona o zdravstvenom osiguranju...)“ 

TEMA:JAVNE NABAVKE 

11:15 – 12:30– Dragan  Cvijić, konsultant za javne nabavke, dugogodišnji rukovodilac u 

Kancelariji za javne nabavke 

- „Smernice za rad na novom Portalu javnih nabavki u cilju sprečavanja nepravilnosti“ 

- „Izmena ugovora o javnoj nabavci prema novom Zakonu o javnim nabavkama“ 

***NAPOMENA: Savetovanje će biti održano u formi „hibridnog skupa“ odnosno tako što će 
jedan deo učesnika predavanja pratiti uživo, dok će za ostale biti obezbeđen audio – vizuelni prenos 
konferencije. 

Skup će biti održan uz poštovanje mera u vezi sa epidemiološkom situacijom; učesnici će biti 
podeljeni u grupe, u skladu sa preporukama koje budu važile u trenutku održavanja događaja. 

 



 
 

 

 

Popović: Prve doze "Sputnjik V" vakcine sa Torlaka za 15 do 20 dana 

Srbija je prva zemlja u Evropi koja će proizvoditi "sputnjik V" vakcinu. Ministar bez portfelja Nenad 

Popović najavio je za RTS da bi prve količine sa "Torlaka" mogle da budu za 15-20 dana. 

Ruski Nacionalni institut za epidemiologiju i mikrobiologiju "Gamaleja" potvrdio je kvalitet vakcine 

proizvedene na "Torlaku" i odobrio da se proizvodi "sputnjik V". Srbija je prva zemlja u Evropi koja će 

proizvoditi tu vakcinu. 

Ministar bez portfelja Nenad Popović rekao je da je tim iz Srbije juče primio ceo tim instituta "Gamaleja" 

na čelu sa direktorom i uručili sertifikat za proizvodnju "sputnjik V" vakcine na "Torlaku". 

Prema njegoim rečima, u prestižnom ruskom institutu je utvrđeno da je sve potpuno isto kao kada se 

vakcina proizvodi u Rusiji. 

"Odali su nam priznanje da smo zemlja koja je u najkraćem roku uspela da sprovede u delo dogovoreno 

iuspela da završi postupak. Kontrolisano je 18 parametara na osnovu kojih je doneta odluka", naveo je 

Popović i apelovao na građane da koriste ovu vakcinu. 

Popović je najavio da će u narednih 10 do 15 dana  krenuti supstanca iz Rusije, koja će dolaziti u 

specijalnim ambalažama, a "Torlak" će imati 10 do 15 dana da iskoristi tu stuptancu. 

Naveo je da bi za početak na "Torlaku" trebalo da proizvede oko 100.000 vakcina. i da se prve doze 

mogu očekivati za 15 do 20 dana. "Vakcina sa "Torlaka" biće po svetskim standardima", naglasio je.  



 
 

"Treba reći da su Vlada Srbije i predsednik odlučili da ulože u "Torlak" u 50 miliona evra u najzahtevniju 

opremu kako bismo od sledeće godine proizvodili ceo ciklus, da ne dobijamo više supstancu iz Rusije. 

'Torlak' ima kadrove, decenije ulaganja u kadrove, su dali rezultat", zaključio je Popović. 

Ponovio je da ovoga ne bi bilo da nije bilo dogovora između predsednika Vučića i Putina. 

 

 

Doktor Stevanović o preko 400 dana borbe sa kovidom: To je film koji želimo što pre da zaboravimo 

Zaposleni u KBC "Dr Dragiša Mišović" proveli su više od 400 dana u crvenoj zoni. Anesteziolog Predrag 

Stevanović kaže da je to bio film koji svi jedva čekaju da zaborave, ali i iskustvo koje treba da nam 

pomogne da budemo spremni za slične situacije u budućnosti. 

Anesteziolog Predrag Stevanović rekao je za RTS da kada su lekari u prvom naletu shvatili sa kolikim 

brojem pacijenata se sučavaju, taj broj im je na kratko zatvorio oči od straha, ali da godinu dana kasnije 

mnogo toga znamo. 

Poručuje da ni mi, kao i ceo svet, nismo mogli da obezbedimo dovoljan broj zdrastvenih radnika za tako 

nešto. 

Dok je bolnica "Dragiša Mišović" bila u kovid sistemu urgentne pacijente je primao Urgentni centar, a 

najviše su ispaštali pacijenti sa malignitetom i kardiovaskularnim problemima. 

"Mi ćemo od ponedeljka u punom kapacitetu početi da radimo i u početku ćemo najviše raditi sa 

pacijentima sa malignitetom da probamo da rasteretimo Klinički centar koji još uvek delom radi u kovidu 

u Batajnici", rekao je Stevanović. 



 
 

Anesteziolozi – od lekara u senci do glavnih heroja 

Anesteziolozi su i pre kovida bili deficitarni, a epidemija ih je od lekara u senci izbacila u prvi plan. 

"Naravno da je moguće rešiti problem nedostatka anesteziologa na prvom mestu tako što ćemo 

školovati više lekara za anesteziologa, treba da promenimo standarde koji nedostaju bolnicama, a to 

znači da treba da stvorimo i uslove u kojima oni rade, a to pre svega znači uslove za lečenje najtežih 

pacijenata. Svi znaju da anesteziolozi daju anesteziju, ali malo ko zna da oni leče najteže pacijente", 

ističe Stevanović. 

Epidemija je zaustavila odlazak lekara na rad u inostranstvo, a da bi se dugoročno zaustavio taj trend 

treba stvoriti bolje uslove za njihov rad. 

"Zbog potreba koje je ogolila epidemija na Medicinskom fakultetu je pokrenuta inicijativa i oformljena je 

nova specijalizacija za intenzivnu medicinu. Tu će, uz anesteziologe, moći da se specijalizuju i internisti, 

neurolozi, infektolozi da se obuče za lečenje najtežih pacijenata, jer ovakve situacije ne može samo 

jedna specijalnost da podnese. Ubeđen sam da će nam to i u budućnosti trebati", kaže Stevanović. 

 Podseća da smo u poslednjih dvadeset godina imali dve ozbiljne epidemije i treću kao pandemiju. 

"Priroda se menja, mi na to jako loše utičemo i u takvim uslovima je prirodno očekivati nove, ali ne treba 

da je dočekamo nespremni. Ova epidemija koja je prerasla u pandemiju je iznenadila ceo svet i nadam se 

da ćemo izvući pouke i nadam se da ćemo svaku sledeću dočekati spremnije", ističe Stevanović. 

"Svi smo jurišali napred i niko nije zaostajao" 

Rad u uslovima epidemije ostavio je trag na svakog lekara, a posebno na anesteziologe koji su radili sa 

najtežim pacijentima, a ishod je često za njih bio loš. 

"To gledati svaki dan nije prijatno nikome i ne može niko da se obuči za tako nešto. Normalno je da vam 

emocije rade svaki dan, da se napregnete kao struna, da se saživite sa svojim pacijentima i onda kada ga 

u jednom trenutku nema vi morate to emotivno da doživite. I morate da pronađete neki dodatni motiv, 

neku snagu", kaže Stevanović. 

Ova epidemija je pokazala da su isplivale neke druge vrednosti od onih koje je materijalni svet 

decenijama unazad locirao u centar. 

"Kada se suočite sa ovakvom katastrofom nije bitno da li vozite skupa ili jeftina kola. Ovde su značajnije 

druge stvari, pre svega zajedništvo, solidarnist i zajedništvo bez koje ne možete da se borite sa ovakvim 

problemima. I svakako porodica koja vam daje najviše snage da sve ovo izdržite", tvrdi Stevanović. 

Tokom 400 dana rada u kovid sistemu svi u bolnici "Dragiša Mišović" radili su kao jedan. 

"Svi smo jurišali napred i niko nije zaostajao. Verovao sam, i ispalo je tako, da će najveći fizički napor 

izneti kolege srednje generacije, a mi smo svojim iskustvom pomogli da se njihova snaga ne raspe i 

izdržimo 400 dana", objasnio je Stevanović. 



 
 

Za iskustvo kroz koje su prošli, doktor Stevanović kaže da je film koji su svi želeli da što pre zaborave. 

"To je doživljaj koji morate negde da potisnete u sebi, inače ćete da imate mentalne probleme", smatra 

Stevanović. 

Na kraju, doktor Stevanović veruje da se najgori scenario više neće ponoviti, kao i da ovo što se sada 

dešava daje nadu i optimizam, ali apeluje da se što više ljudi vakciniše i da se poštuju osnovne 

epidemiološke mere kao što je nošenje maske i držanje distance. 

"Trebaće još godinu dana pa možda i dve da dođemo u stanje od pre epidemije, ali sada je ta svetlost na 

vidiku", rekao je za RTS anesteziolog Predrag Stevanović. 

 

 

"DO VIDOVDANA 50 ODSTO REVAKCINISANIH" Dr Đerlek otkrio koje sve uslove moramo da ispunimo 

kako bismo stekli KONTROLU NAD EPIDEMIJOM 

Državni sekretar Ministarstva zdravlja Mirsad Đerlek izjavio je danas da je realno očekivati da do kraja 

juna protiv virusa korona bude revakcinisano 50 odsto stanovništva, odnosno, oko 2.800.000 punoletnih 

građana Srbije ističući da će se time uspostaviti kontrola nad epidemijom. 

Đerlek je za K1 televiziju kazao da svakodnevno pada broj novoobolelih, ali da je i dalje potreban oprez, 

te da pobedu nad koronom možemo očekivati kada broj novoobolelih padne ispod 100 dnevno. 

On je rekao da je potrebna jača i brža imunizacija stanovništva navodeći da se dnevno vakciniše oko 

25.000 ljudi, ali da bi bilo bolje da je veći broj. 

- Realno je da do Vidovdana dostignemo 50 odsto revakcinisanih punoletnih građana - kazao je Đerlek. 



 
 

Naveo je da je u Srbiji do sada 2.338.000 punoletnih građana primilo prvu dozu vakcine protiv virusa 

korona, dok je 1.842.000 revakcinisanih. 

"Nismo zadovoljni brojem vakcinisanih među mladima" 

Dodao je da je u sredu revakcinisano blizu 30.000 ljudi i izrazio očekivanje da će za sedam-osam dana 

broj revakcinisanih biti blizu dva miliona punoletnih građana što je oko 35 odsto stanovništva. 

Đerlek je apelovao na mlade da se vakcinišu i da pokažu društvenu odgovornost i zrelost ističući da 

očekuje odgovornost radno aktivnog stanovništva od 40 do 60 godine. 

- Nismo zadovoljni brojem vakcinisanih među mladima, a očekujemo da se tinejdžeri od 16-17 godina 

vakcinišu, jer je Nacionalni komitet za imunizaciju dao preporuku da se i oni vakcinišu - naveo je Đerlek. 

Novi modeli stimulacije vakcinacije 

On smatra da treba naći nove modele stimulacije i promocije vakcinacije protiv virusa korona navodeći 

da je, na primer, posle prve vakcinacije predsednika Srbije Aleksandra Vučića u jednom danu vakcinisano 

oko 80.000 građana. 

- Kod nas kratko traju euforije, najviše deset dana posle vakcinacije predsednika ili javnih ličnosti, a onda 

se ponovo uspavamo - kazao je Đerlek. 

Naveo je da je stimulacija i promocija vakcinacije nešto što je dozvoljeno i da Srbija prati šta se radi u 

svetu navodeći da su uvedeni vakcinalnih punktovi u tržnim centrima, izletištima, autobusima, ali i 

organizovani mobilni vakcinalni timovi koji vakcinišu građane u ruralnim područjima. 

Najmanji odziv u Tutinu 

Đerlek je rekao da je najmanji odziv građana za vakcinaciju u Tutinu gde je, kako kaže, imunizovano 8,2 

odsto punoletnih građana uz konstataciju da je u tom gradu problem politika, odnosno, to što je na 

vlasti Stranka demokratske akcije Sulejmana Ugljanina. 

- On kaže da više veruje prirodnom zaražavanju i sticanju imuniteta nego vakcini. Tek smo juče 

uspostavili malo bolju komunikaciju sa lokalnom samoupravom i formirali novu strategiju - rekao je 

Đerlek. 

Dodao je da je do sada vakcinacija u Tutinu sprovođena samo na puntku u Domu zdravlja i da to nije 

dovoljno zbog čega su formirani mobilni timovi koji će obilaziti sela na toj opštini. 

Vakcina za decu do 12 godina 

Na pitanje o vakcinaciji dece, Đerlek je rekao da treba prilagoditi doze za decu uz ocenu da je kompanija 

Fajzer najviše odmakla u tom pravcu, ali da nije realno očekivati da vakcina za decu do 12 godina bude 

spremna pre prve polovine 2022. godine. 



 
 

Dodao je da je vakcina za starije od 12 godina odobrena u Kanadi i SAD, a da će Srbija pratiti šta se 

dešava u svetu, ali da na prvom mestu treba verovati našoj Agenciji za lekove i stručnim komisijama. 

- Razgovara se o tome jer su deca važna populaciona grupa, najmlađi nisu u ovom trenutku ugroženi, ali 

ne znači da ne treba razmišljati preventivno - rekao je Đerlek. 

"Korona neće brzo napustiti planetu" 

Na pitanje o trećoj ili četvrtoj dozi vakcine protiv virusa korona, Đerlek je rekao da tu priču treba 

''ostaviti po strani'' da se ne zbunjuju građani, a da energiju treba usmeriti na stimulisanje građana da 

prime prvu i drugu dozu. 

Ponovio je da su vakcine bezbedne, da je u Srbiji dato 4.180.000 doza i da niko nije preminuo od 

posledica vakcine niti osetio bilo kakvo štetno dejstvo. 

Đerlek je rekao da korona neće brzo napustiti planetu i da će najverovatnije biti potrebna vakcinacija na 

godišnjem nivou ili na 18 meseci o čemu će, kaže, konačnu reč dati struka. 

- Zato je ohrabrujuća vest da je Moskva odobrila vakcinu koja je proizvedena na "Torlaku", spremamo i 

drugu fabriku sa "Sinofarmom", a postoji mogućnost da se pravi i treća fabrika za vakcine - rekao je 

Đerlek. 

 

Previše pacijenata kod lekara opšte medicine 

Ponekad imaju samo tri minuta da postave dijagnozu i odluče da li bolesnika da šalju u hitnu službu i 

bolnicu ili da ga vrate kući. – Mnogi podržavaju uvođenje institucije porodičnog lekara 

Pandemija kovida 19 pokazala je koliki značaj imaju lekari opšte medicine i koliko je bitno imati doktora 

koji poznaje celu porodicu, ključna je poruka obeležavanja 19. maja, Dana porodične medicine. Trenutno 



 
 

u Srbiji radi oko 3.000 lekara opšte medicine koji se najčešće žale na to što ih nema dovoljno i što su 

preopterećeni velikim brojem pacijenata. 

Prim. dr Dragana Trifunović Balanović, predsednica Sekcije opšte medicine Srpskog lekarskog društva, 

naglašava za „Politiku” da traže da im se omogući bolja dostupnost pacijentima, odnosno da oni kada 

dođu kod njih u ordinaciju imaju više vremena za pregled. 

– Bitno je da im se posvetimo i da naše konsultacije traju između 15 i 20 minuta. Mi nismo skretničari i 

sposobni smo da u našim ordinacijama pružimo usluge laboratorijskih analiza, snimanja na ultrazvučnom 

i rendgen aparatu i druge dijagnostičke usluge. Nažalost, mi još nemamo porodičnog doktora već je kod 

nas određeno da prelazno rešenje bude institucija izabranog lekara. Ali, trudimo se da u jednoj kartoteci 

imamo čitave porodice. Mi lečimo i taštu i zeta i ćerku i svekrvu i snaju i nekako smo postali članovi 

porodičnog domaćinstva – kaže dr Trifunović Balanović. 

Naša sagovornica opisuje rad u opštoj medicini kao rudarski posao. To je zato što moraju i da pripreme 

svakog pacijenta za lečenje u klinikama. Tako lekarima u bolnicama stižu pacijenti koji su prošli trijažu i 

preglede u domovima zdravlja, a dr Trifunović Balanović ističe da nekada imaju samo tri minuta da 

postave dijagnozu i donesu odluku da li pacijenta treba poslati negde urgentno, da li se vraća kući ili 

mora dalje u bolnicu. 

– To u Beogradu nije problem jer postoji veliki broj ustanova, ali u unutrašnjosti jeste jer nekada imaju u 

nekom malom mestu samo jedno transportno vozilo. Zato je naš posao izuzetno odgovoran. Ranije smo 

razmišljali da li bi privatizacija bila rešenje u slučaju porodičnih lekara kao što je slučaj u drugim 

zemljama u okruženju. Ali nam je pandemija pokazala da je, ipak, naš zdravstveni sistem s domovima 

zdravlja dobar i da smo se najbolje snašli i sa zbrinjavanjem pacijenata, i s otvaranjem kovid ambulanti, i 

s vakcinacijom. Terapija koja se davala u kovid bolnicama sada se spustila na primarni nivo zdravstvene 

zaštite i mi je sada dajemo u kovid ambulantama – naglašava dr Trifunović Balanović. 

Ona napominje da su dokazali da je primarna zdravstvena zaštita broj jedan i da od njih sve počinje. Kad 

su bolnice bile pune zbog korone i kada se dosta pacijenata lečilo u svojim kućama oni su im pružali 

adekvatnu potporu i zaštitu. Pacijente „isprate” od početka do kraja, a ako ih pošalju u bolnicu, posle 

hospitalizacije opet dolaze kod njih na dalje lečenje. 

– Ne možemo ljude da ostavimo da se sami snalaze. Lekari opšte medicine su pokazali da su junaci i 

neprocenjiva karika u zdravstvenom sistemu Srbije jer su se odazvali svakom pozivu, nisu se krili i radili 

su u skafanderima u kovid ambulantama bez prestanka, kao i njihove kolege iz kovid bolnica. Kolege iz 

regiona su bile oduševljene na koji smo način mi sproveli vakcinaciju protiv kovida 19. Širom Srbije je to 

odlično urađeno. To nije bio slučaj u zemljama u okruženju, oni se zaista nisu u tome snašli – navodi ova 

doktorka. 

Našoj zemlji preti to da će u budućnosti mnogo lekara otići izvan zemlje trbuhom za kruhom, upozorava 

ona, a mlade kolege ne žele da se opredele za ovu specijalizaciju jer u društvu ona nije prepoznata kao 

akademska iako traje četiri godine. 



 
 

– To je jedna od najtežih specijalizacija jer obuhvata sve oblasti medicine, ali mladi lekari uglavnom žele 

da budu kardiolozi, hirurzi, ginekolozi… Nije razlog samo to što ova specijalizacija ne donosi novac pa ne 

žele mladi da se usavršavaju već je komplikovana – dodaje dr Trifunović Balanović. 

Sekcija opšte medicine Srpskog lekarskog društva zalaže se i za to da se ispravi nepravda i da se na 

medicinskim fakultetima osnuje katedra opšte porodične medicine, što imaju sve druge zemlje u 

okruženju. 

 

 


